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BR.0052.3.6.2011 
 

Protokół nr 6/11 
z posiedzenia Komisji  Bezpieczeństwa Publicznego, Ochrony 

Przeciwpożarowej, Przeciwpowodziowej i Zapobiegania Inny Zagrożeniom 
Rady Powiatu  w Kielcach  
z dnia 21 grudnia 2011 r.  
w godz. od 13.00-13.50,  

w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego  w Kielcach 
 

Przewodniczący Komisji, pan  Ireneusz Żak  po stwierdzeniu guorum                 
o godz. 13.00 otworzył posiedzenie Komisji. Powitał obecnych członków 
komisji  i  gości:  pana  Michała Godowskiego -  członka Zarządu Powiatu oraz 
panią  Marię Klusek –Skarbnik Powiatu .           

Lista obecności radnych stanowi załącznik do protokołu 

Następnie Przewodniczący Komisji zwrócił się  z pytaniem do radnych, czy 
zgłaszają uwagi lub wnioski do proponowanego porządku obrad?                                
Nikt z radnych nie zgłosił uwag i pytań.                                                                     
Komisja jednogłośnie zaaprobowała porządek obrad w następującym brzmieniu: 

1. Omówienie i zaopiniowanie projektów materiałów i uchwał na najbliższą 
sesję Rady Powiatu w tym projektów uchwał w sprawie: 

1) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Kieleckiego na lata 2011-2030, 

2) zmian w budżecie powiatu na 2011,  
3) upoważnienia dla Zarządu Powiatu do podjęcia czynności 

technicznych mających na celu przygotowanie i przeprowadzenie 
postępowania zmierzającego do złożenia pisemnych ofert na badanie 
sprawozdania finansowego Powiatu Kieleckiego za 2011 rok, 

4) objęcia udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym w spółce „ 
Lotnisko Kielce” Sp. z o.o. z siedzibą w Masłowie, 

5) przyjęcia „ Programu Promocji Przedsiębiorczości Powiatu 
Kieleckiego na lata 2012 – 2014”, 

6) przyjęcia „ Programu Współpracy Powiatu Kieleckiego                                
z Organizacjami Pozarządowymi oraz innymi podmiotami 
prowadzącymi działalność pożytku publicznego w 2012 r.” 
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2. Sprawy  różne.  

Ad. 1                                                                                                                    
Omówienie i zaopiniowanie projektów materiałów i uchwał na najbliższą sesję 
Rady Powiatu. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że Komisja jest prawomocna do 
opiniowania  uchwał. 

 
Następnie radni omawiali  zgodnie z porządkiem obrad komisji projekty uchwał  
w sprawie;   

1) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Kieleckiego na lata 2011-2030, 

2) zmian w budżecie powiatu na 2011,  

Maria Klusek Skarbnik Powiatu -  poinformowała, że zmiany w poszczególnych 
działach i rozdziałach  to porządkowanie spraw budżetowych. Są to niewielkie 
kwoty przenoszone między wydatkami statutowymi i pozostałymi. Zmiany te są 
wprowadzane na wniosek poszczególnych jednostek a których samodzielnie 
Zarząd nie ma uprawnień dokonywać tylko Rada Powiatu. 

Radni nie zgłosili uwag do ww. projektów uchwał i zaopiniowali je pozytywnie. 

3) upoważnienia dla Zarządu Powiatu do podjęcia czynności 
technicznych mających na celu przygotowanie i przeprowadzenie 
postępowania zmierzającego do złożenia pisemnych ofert na badanie 
sprawozdania finansowego Powiatu Kieleckiego za 2011 rok, 

Maria Klusek Skarbnik Powiatu -  powiedziała, że po raz pierwszy 
sprawozdanie było badane za rok 2010 w roku 2011. Aktualnie za rok 2011 
będzie badane w roku 2012. Przy wyborze biegłego nie bez znaczenia będą 
kwoty jakie zostaną nam przedłożone, bo w roku bieżącym kształtowały się  od 
12 do 60 tys. zł. Po przeprowadzeniu całej procedury wówczas Radzie zostanie 
przedłożony  projekt uchwały w sprawie wyboru rewidenta z sugestią wyboru 
najtańszej oferty. 

Radni nie zgłosili uwag do ww. projektu uchwały i zaopiniowali go pozytywnie. 

4) objęcia udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym w spółce „ 
Lotnisko Kielce” Sp. z o.o. z siedzibą w Masłowie,  

Maria Klusek  Skarbnik Powiatu –Wyjaśniła, że podwyższamy kapitał                           
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o dodatkowych 20 nowych udziałów spółki po 500 zł każdy o łącznej wartości 
10 tys. zł. chociażby po to by lotnisko mogło się rozwijać. 

 
Radny Kazimierz Bielecki – poprosiło solidne uzasadnienie powyższego 
projektu uchwały. 

 
Członek Zarządu Powiatu Michał Godowski   – wyjaśnił, że jeśli chodzi o 
zwiększenie kapitału w spółce sprawa związana jest z tym , że Lotnisko Kielce 
ma poważne i sprecyzowane plany rozwoju. Planuje się w  najbliższych latach 
by lotnisko to przyjmowało samoloty mogące zabierać na pokład  do 18 
pasażerów, co wpłynęłoby na poprawę atrakcyjności miasta. Jeśli chodzi                     
o Lotnisko Obice to jest to kwestia kilkunastu lat  więc zasadnym jest by z tych 
dwóch opcji wybrać tą jedną, która dałaby perspektywę rozwoju regionu. Udział 
powiatu w spółce jest w granicach 20 %. Na ostatnim posiedzeniu akcjonariuszy 
wystąpiono z  propozycją by zanim to lotnisko spełni swoje plany, zamierzenia     
i przystąpi do kilkumilionowych inwestycji pochodzących z budżetu 
województwa aby już dostosowywać je do panujących w naszym kraju 
standardów  a chodzi tu o montaż instalacji systemów naprowadzających , które 
pozwalające na lądowanie samolotom w różnych warunkach atmosferycznych,           
a których brak  na dzień dzisiejszy w dużym stopniu obniża możliwości tego 
lotniska. Poinformował, że również pozostali udziałowcy solidarnie 
zadeklarowali dokapitalizowanie tej spółki tj. samorząd województwa, gmina 
Masłów oraz Areoklub Kielecki. Kwota 10 tys. zł. jaką powiat przeznacza nie 
jest kwotą obciążającą budżet powiatu w  sposób znaczny. Powiat jako 
udziałowiec powinien ponosić odpowiedzialność i na uzasadnione wnioski 
reagować i tak jest w tym przypadku.  

 
Radny Kazimierz Bielecki –zapytał czy to jest dofinansowanie do jednego 
udziału w takiej samej wielkości  czy dokapitalizują wszyscy ?   

 
Członek Zarządu Powiatu Michał Godowski – sprecyzował, że wszyscy 
udziałowcy dokapitalizują w ramach ilości udziałów posiadanych w spółce czyli 
tych procentów w jakich posiadają akcje.  
 
Radni nie zgłosili uwag do ww. projektu uchwały i zaopiniowali go pozytywnie. 
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Przewodniczący Komisji Ireneusz Żak –  zaproponował by podobnie jak 
Komisja Dróg wystąpić z wnioskiem zaproszenia  prezesa Lotniska Kielce                  
z siedzibą w Masłowie na posiedzenie komisji. Wówczas przedstawił  by jasne, 
czytelne zasady funkcjonowania tego lotniska,  w jakim kierunku będzie szło, 
by się rozwijało  i co z wieżą nawigacyjną. Dodał, że zasugerowane przez 
radnych wyjazdowe posiedzenie jest też dobrym pomysłem  ponieważ  komisja 
zajmuje się bezpieczeństwem  i w pewnym sensie jest to też kwestia 
bezpieczeństwa. Podczas tego posiedzenia można  by zwiedzić lotnisko i mieć 
większą wiedzę jakie są te systemy naprowadzające i jak to bezpieczeństwo 
funkcjonuje na terenie Lotniska Kielce.  
 
Członek Zarządu Powiatu Michał Godowski – nadmienił, że jest to już drugi 
taki wniosek idący w kierunku zaproszenia prezesa Lotniska na komisje. 
Zaproponował by zaprosić pana prezesa również na obrady sesji Rady.  
 
Przewodniczący Komisji Ireneusz Żak – zgodził się z przedmówcą w kwestii 
zaproszenia prezesa Lotniska  Kielce na sesję Rady Powiatu  ale propozycja 
zwiedzenia naocznie lotniska jest dobra chociażby po to by zobaczyć czym to 
lotnisko dysponuje, jakie mają urządzenia i jak to się technicznie odbywa.   
 
Radni nie zgłosili uwag do ww. projektu uchwały i zaopiniowali go pozytywnie 
 

5) przyjęcia „ Programu Promocji Przedsiębiorczości Powiatu 
Kieleckiego na lata 2012 – 2014”, 
 

Członek Zarządu Powiatu Michał Godowski –  poinformował, że ustawodawca 
pozwala samorządom na organizację współpracy z wszystkimi podmiotami  
pożytku publicznego  i  Powiat Kielecki wychodzi na przeciw oczekiwaniom. 
Do tej pory mamy konkurs pożytku publicznego gdzie są przeznaczono środki                          
w obszarach sportu, turystyki i kultury, z którego korzystają organizacje 
pozarządowe. Dodał, że w tym roku powstała Rada Działalności Pożytku 
Publicznego  m. in. w konsultacji z tą radą został opracowany program 
współpracy precyzujący ramy, w których obszarach  organizacje pozarządowe 
mogłyby współpracować  z samorządem. 
 
Radni nie zgłosili uwag do ww. projektu uchwały i zaopiniowali go pozytywnie. 
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6) przyjęcia „ Programu Współpracy Powiatu Kieleckiego                                 
z Organizacjami Pozarządowymi oraz innymi podmiotami 
prowadzącymi działalność pożytku publicznego w 2012 r.” 

Radni nie zgłosili uwag do ww. projektu uchwały i zaopiniowali go pozytywnie. 

W dalszej kolejności radni omawiali, zgodnie z porządkiem obrad sesji 
pozostałe projekty materiałów: 
 
-  Informacja o zalesieniach prywatnych gruntów rolnych na terenie powiatu 
kieleckiego w 2011r. i przygotowaniach do zalesień na 2012r.  
 
Komisja przyjęła bez uwag w/w  informację do wiadomości 

Następnie omawiali, zgodnie z porządkiem obrad sesji pozostałe projekty 
uchwał w sprawie: 

1) uchwalenia Powiatowego Programu Przeciwdziałania Przemocy                     
w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2012 – 
2016, 

2) nadania Statutu dla jednostki budżetowej: Powiatowe Centrum 
Pomocy Rodzinie w Kielcach 
 

Radni nie zgłosili uwag do ww. projektu uchwały i zaopiniowali jo pozytywnie. 

 

3) wyrażenia zgody na przekazanie w drodze darowizny na rzecz Gminy 
Sitkówka – Nowiny, nieruchomości położonej w obrębie Kowala gm. 
Sitkówka – Nowiny, oznaczonej jako działki Nr 675 o powierzchni 
1,1400 ha, Nr 638/1 o powierzchni 0,0900 ha, stanowiącej własność 
Powiatu Kieleckiego 

 
Członek Zarządu Powiatu Michał Godowski  – objaśnił, że w tym projekcie 
uchwały mowa jest o działkach, gruntach,  które stanowią własność powiatu. 
Została zmieniona kategoria tych dróg na kategorię dróg  gminnych. W związku 
z tym  Gmin Sitkówka – Nowiny, która utrzymuje te drogi i jest ich zarządcą  
chciałaby posiadać grunt pod tymi drogami  jako majątek własny. Zarząd 
Powiatu nie miał żadnych sprzeciwów, po przekazaniu dróg siłą rzeczy za tym 
musi iść grunt.  
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Radny Kazimierz Bielecki – w świetle tych materiałów mówi się o samym 
gruncie ponieważ drogi były przekazane wcześniej na mocy prawa przy 
klasyfikacji dróg i automatycznie z dróg powiatowych stały się drogami  
gminnymi. Nie rozumie działania  administracji, która przekazuje  drogi nie 
przekazując gruntu, przekazuje  zadania nie dając  środków na ich realizację. 
 
Członek Zarządu Powiatu Michał Godowski  – nadmienił, że taki spraw jest 
wiele i że nie wszystkie grunty pod powiatowymi drogami są własnością 
powiatu. Zwykle jest to Skarb Państwa w zarządzie powiatu.  
 
Radny Kazimierz Bielecki – zadał pytanie jak się ma własność powiatu przy 
drogach na terenie powiatu ze szczególnym odniesieniem  do gminy Chęciny               
i do mieszkańców msc. Radkowice, Starochęciny czy Lipowica tj. czy pas 
drogowy jest własnością powiatu czy dalej jest własnością poszczególnych  
mieszkańców, właścicieli gruntów ? 
 
Członek Zarządu Powiatu Michał Godowski – stwierdził, że teraz nie odpowie  
ponieważ tych dróg jest dużo. Zaprosił radnego na indywidualne spotkanie 
gdzie wspólnie z geodetami ustalą tą własność. 
 
Radny Kazimierz Bielecki – dodał, że z jego wiedzy to część jest wykupiona 
przez powiat ale  w większości właścicielem jest mieszkaniec czyli właściciel 
działki. I w związku z rozpoczynającymi się inwestycjami kanalizacji czy 
gazyfikacji zaczynają się problemy  z własnością.  
 
Radni nie zgłosili uwag do ww. projektu uchwały i zaopiniowali go pozytywnie. 
 

4) zatwierdzenia rocznego planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady 
Powiatu w Kielcach na 2012 r., 

5) rozpatrzenia wyników kontroli dokonanej przez Komisję Rewizyjną 
Rady Powiatu w Kielcach, 

 
Radni nie zgłosili uwag do ww. projekty uchwał i zaopiniowali je pozytywnie. 
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Ad. 2 
Sprawy różne. 
 
Przewodniczący Komisji Ireneusz Żak – poinformował o możliwości 
przeprowadzenia szkolenia dla radnych  w sprawie prawidłowego wypełniania 
oświadczeń majątkowych. Chętnych zaprosił do wpisywania się na listę. 
 
Radny Tomasz Pleban – zwrócił uwagę, że nie tak dawno radni otrzymali  
projekt budżetu na 2012 r.  natomiast w porządku obrad najbliższej sesji nie 
widać  dyskusji nad tym tematem. Zapytał jaki był cel wysłania tych 
materiałów? Czy to znaczy, że będą jakieś zmiany dotyczące tego projektu?  
 
Członek Zarządu Powiatu Michał Godowski – wyjaśnił , że sesja budżetowa 
odbędzie pod koniec stycznia 2012 r. Ten materiał zostały przyjęty przez Zarząd 
i przekazany do opinii RIO. Automatycznie będzie autopoprawka 
wprowadzająca zmiany do otrzymanego projektu budżetu na 2012 r.  Pewnych 
zadań, które są przenoszone w zmianach budżetowych lub zmienione to 
przechodzą na następny rok i będą zatwierdzane na najbliższej sesji.  
 
Radny Tomasz Pleban – zapytał o opóźnienia w  związku z budową budynku 
siedziby Starostwa. 
 
Członek Zarządu Powiatu Michał Godowski – Jeśli chodzi  o budowę budynku 
siedziby Starostwa to stopień zaawansowania prac wynosi 13 %  w stosunku do 
zamierzonych celów.  Stopień zakontraktowania czyli sfinansowania tego co 
zostało wykonane powinno być na poziomie  14 mln zł. a jest 4 mln zł. Faktem 
jest, że opóźnienia są duże.  Na budowie prawie nic się nie dzieje, pracuje kilka 
osób a pracowało kilkadziesiąt. Główny podwykonawca –Fugit, który budował 
konstrukcje na budowie zszedł  z budowy na skutek braku umowy z głównym 
wykonawcą. Wczoraj odbyło spotkanie  władz Starostwa z przedstawicielami 
Konsorcjum czyli z firmą KRIB, podczas którego wypowiedzieli się ,  że nie 
widzą zagrożenia terminu realizacji inwestycji a zakończenie inwestycji to 
marzec 2013 r. Na pewne rzeczy Powiat jako inwestor nie może wpłynąć 
choćby jak podwykonawca umówi się z wykonawcą. Możemy czekać do 
zakończenia inwestycji i naliczać kary umowne za nie wykonanie w terminie 
ewentualnie zerwać umowę co wiąże się z sądami i kolejnym postępowaniem 
przetargowym  wydłużającym  na kolejne miesiące procedury. W umowie 
zawarty jest punkt mówiący, że Powiat zapłaci wykonawcy wtedy jeżeli zgłosi 
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wcześniej podwykonawcę  a do wniosku  o płatność o zaliczeniu pewnego 
zakresu robót dostarczy opinie  podwykonawcy o tym, że nie ma on roszczeń 
finansowych  wobec wykonawcy. Wówczas Powiat jako inwestor  reguluje 
płatności wobec wykonawcy. Głównym powodem nieporozumień to jest, że 
Konsorcjum nie posiada środków finansowych.  
 
Radny Kazimierz Bielecki – poprosił by zwrócić uwagę lub zasugerować 
inspektorom zabezpieczenie dachem wykonanych już prac ponieważ warunki 
zimowe będą wpływać ujemnie na nie zabezpieczone mury i części budowlane.  
 
Członek Zarządu Powiatu Michał Godowski – Przypomniał, że inwestycja 
budowy  podlega pod Wicestarostę Zenona Janusa. Pod tym kątem była 
rozmowa z kierownikiem budowy, który powinien  przygotować stosowny 
harmonogram prac i powinien to przewidzieć. Na ten moment nie jest w stanie 
takiego harmonogramu przedstawić pod kątem zabezpieczenia budowy.    

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Komisji Ireneusz Żak                 
o godz. 13.50 zamknął posiedzenie komisji. 

Protokołowała: I. Bęben  

 

Przewodniczący Komisji  

Ireneusz Żak 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


